
Næs�ormandsberetning TKIFs generalforsamling 2024 v. Maia 
Lindstrøm Sejersen 

Ak�viteter i 2023/24:  

• Juni: Sankt Hans fest   
• Oktober: E�erårshygge i klubhuset – fredagsbar med mad 
• Oktober: Kreahygge for børn og barnlige sjæle/Halloweenhygge 
• December: Juledekora�onshygge 
• December: Juletræstænding 
• Februar:  kæphestestævne v. Helene med �lskud fra TKIF 
• Marts: Husmoderbrunch 
• April: Infomøde om Lokaldysten, der finder sted i august 2024 
• April: Affaldsindsamling (51 kg affald, ca. 200 snusposer)   

 

Til august skal vi med i Lokaldysten. Det bliver forhåbentligt en skøn dag 
med masser af mennesker. Det gode er, at alle kan deltage – om man 
går, cykler eller løber, så bater det alt sammen i konkurrencen mod 
Søvind og Vrønding. DGI og Kommunen støter op om det, og der vil 
komme masser af fokus på byen.  

TKIF er i dialog med Banedanmark og kommunen om at få lov �l at male 
tunnelen ved Tremhøjvej og Kirkehøjvej. Den står som en trist og slidt 
portal over byen. Mange kører gennem den, og indtrykket man får er, at 
Tvingstrup er en død by. Jeg tror ikke, nogen kan være uenige i, at den 
trænger �l noget maling, spørgsmålet er nok nærmere, hvad det skal 
være. Vi kan vist alle blive enige om, at den trænger �l fornyelse – men 
om det gamle maleri skal bevares/genopfriskes (det bliver svært, da 
malingen skaller og det hele skal væk, før nyt kan komme på.  

Tunnellen er udsmykket af kunstneren Steen Hagerup, som har boet i 
Tvingstrup. Han var lam i den ene arm på grund af polio. Der er stadig 



flere i byen, som husker ham kærligt og derfor har billedet en særlig 
betydning for dem.  

For andre er det slet og ret et gyseligt værk, som lugter langt væk af 
1970’erne og bør udski�es med noget nyt og �dssvarende. Den ene 
holdning er ikke mere rig�g end den anden, men vi er nødt �l at have 
en debat om det.  

Vi skal have en debat om det, ideer, forslag og ønsker på banen – og så 
skal vi være realis�ske.  

Vi skal have søgt midler �l det. Vi forventer at Horsens Kommunes 
oplandspulje vil give midler �l det. Men vi skal have en idé om, hvad vi 
vil, hvem der skal lave det og hvordan det skal se ud. Og det er vig�gt, at 
der er opbakning i byen �l det.  

Tvingstrup har fået en ny hjemmeside. Den gamle blev lukket ned af 
Google, da den var bygget på Google Sites og forældet. Nu har vi fået 
Tvingstrup.dk. Den er bygget i Wordpress og den er ikke helt færdig.    

Vi kunne godt bruge en webkyndig med forstand på SEO og Wordpress 
�l at hjælpe med at få den helt op at spille.  

Af andre �ng, vi har beskæ�iget os med, har været nedlæggelsen af 
ture med rute 202 og manglen på alterna�ver. Vi er i fortsat dialog med 
kommunen, som arbejder med alterna�ver, der �lsyneladende ikke 
gælder for Tvingstrup. Det arbejder vi på at lave om på, og fortsæter 
dialogen/protesterne med/mod kommunen.  

Slut: Vi har mistet et medlem af bestyrelsen, som måte trække sig på 
grund af sygdom, og jeg træder ud af bestyrelsen i dag, hvor jeg er på 
valg, da jeg har sat mit hus �l salg og dermed ikke hved, hvor længe jeg 
bliver hængende.  



Jeg fortsæter dog det arbejde, jeg har sat i gang dvs. tunnelen og 
hjemmesiden. Jeg overdrager gerne, hvis nogen vil og kan tage opgaven 
– men ind�l da, så lad mig høre, hvis nogen kender en Wordpress-
wizard, der vil give mig en hånd med noget SEO.  

Jeg håber, at flere vil være interesserede i at indgå i bestyrelsens 
arbejde. Vi mødes cirka 8-10 gange årligt og planlægger arrangementer 
m.v. Vi bidrager alle med det, vi er bedst �l – og det vil også gælde for 
nye medlemmer – om du er bedst med hænder eller hoved – er lige 
meget. Vi har brug for det hele.  


